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Nina bød velkommen til Stine som repræsentant for grupperingen religiøse. 
Der er også fundet en suppleant, Peter Jensen, fra LMU i Aarhus.   
 

0. Formalia 
0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender altid formelt dagsordenen inden starten af mødet. 
Referat: 
Godkendt uden ændringer. 

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra de-
res grupperinger.  
Referat: 
Politiske: Emil fortalte, at de politiske foreninger har travlt med at holde debatter om folkeafstemnin-
gen d. 1. juni om forsvarsforbeholdet på gymnasier og hos foreningerne. Sarah fortalte, at alle de politi-
ske ungdomsforeninger holder tour de chambre på lørdag for første gang siden Corona.  
Korps: Opstart af planlægning af FDF og Spejderne i Tivoli i 2023 på mandag. Alle grupper og kredse for-
bereder sig på sommerlejr.   

 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der rela-
terer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om bestyrelses- og repræsentantskabsmøde i 
TV2 Østjylland 26. april. Ida orienterer om receptioner hos FO-Aarhus 12. maj. Rune orienterer om 
møde i kernegruppen om Moesgaard Vildskov 3. maj og brugergruppemøde om Kongelunden 4. maj. 
Referat: 
Nina orienterede om bestyrelses- og repræsentantskabsmøde i TV2 Østjylland 26. april, hvor der blev 
valgt en ny næstformand for repræsentantskabet og et nyt bestyrelsesmedlem. Nina orienterede om, 



at Ida har været til receptioner hos FO-Aarhus 12. maj i anledning af at de har fået nye lokaler og ny le-
delse. Rune orienterede om møde i kernegruppen om Moesgaard Vildskov d. 3. maj, hvor forvaltningen 
fortalte, at kernegruppen nu nedlægges og erstattes af et Skovbrugerråd. Rune har stillet sig til rådig-
hed som repræsentant fra ÅUF i Skovbrugerrådet. Rune orienterede om brugergruppemøde om Konge-
lunden d. 4. maj. Der arbejdes med tre parallelle projektforslag, hvor Byrådet til sidst skal vælge et.  
 
1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.  
Referat: 
Sara tilføjede til den skriftlige orientering: 
- Forårets ”Lyst til ledelse” forløb er afviklet sammen med Frivilligcenter Aarhus, Jysk Børneforsorg 

og Visit Aarhus Rethinkers. Der var 10 ud af 25 med fra ÅUFs medlemsforeninger denne gang – det 
virkede at gøre reklame på Årsmødet lige inden kursusstart. Planer om nyt forløb i 2023, hvis vi kan 
fundraise til det. Jeg har spurgt om vi kan arbejde med samme tidsplan, så vi igen kan bruge årsmø-
det til PR.  

- Aarhus mod sexisme-samarbejdet skal evalueres. Samarbejdspartnerne er indkaldt til møde i juni. 
- Sport & Fritids Genstartspulje – de sidste midler fra Corona-puljen uddeles. Frist 1. juni. Find info 

her: https://www.aarhus.dk/forening/tilskud-stoette-og-puljer/foreninger/corona-genstartspulje/  
- Foreningskalas hos DUF d. 27. august – hvis der er nogen der har lyst til at tage af sted sammen, så 

vil Sara gerne koordinerer tilmelding. Se mere her: https://duf.dk/arrangement/default-
19bd7e8c41    

 
2. Ledelse 

2.1. Drøftelse og beslutning:  ÅUFs politikker  
Indstilling: 
Styrelsen drøfter og godkender følgende politikker for ÅUF: Politik for databehandling, IT-politik, Løn-
politik og Samværspolitik. Derudover orienteres styrelsen om ÅUFs ansættelsespolitik. 
Referat: 
- Politik for databehandling: 

Der er et udestående efter nye EU-regler om, hvordan man skal sikre persondata på platforme som 

ligger i ”usikre tredjelande”, fx USA. V i undersøger om Wordpress og Mailchimp kommer med en 

løsning, så de ikke mister alle deres europæiske brugere. Sara undersøger hvad andre organisatio-

ner gør, og kommer med udkast til, hvordan vi bedst lever op til GDPR-lovgivningen fremover.   

De foreslåede ændringer i politikken blev godkendt med den tilføjelse at NemID ændres til MitID i 

punkt 3. 

- IT-politik: 

De foreslåede ændringer blev godkendt med den ændring, at politikken skal godkendes hvert år i 

stedet for hvert andet år i punkt 6.  

- Lønpolitik: 

Ændringerne blev godkendt. 

- Samværspolitikken: 

Godkendt uden ændringer 

- Ansættelsespolitikken: 

Der blev orienteret om politikken på mødet.  

 
2.2. Optagelse af ny medlemsforening 

Indstilling: 
Styrelsen behandler ansøgningen om optagelse af Mino Ung Aarhus.  
Referat: 
Nina orienterede om ansøgningen og gennemgik kravene for optagelse.  
Styrelsen besluttede at indstille Mino Ung Aarhus til optagelse på Årsmødet.  
 

https://www.aarhus.dk/forening/tilskud-stoette-og-puljer/foreninger/corona-genstartspulje/
https://duf.dk/arrangement/default-19bd7e8c41
https://duf.dk/arrangement/default-19bd7e8c41


2.3. Drøftelse og beslutning: #9 Velkommen til det nyvalgte Byråd - studietur 

Indstilling: 
Sara giver en status på arbejdet med en studietur d. 14. juni – herunder status på program, deltagere 
og foreningsbesøg. Styrelsesmedlemmer giver en status på, hvem der kan deltage, og kommer med in-
put til de dele af turen, som ikke ligger fast endnu.   
Referat: 
Sara gav status på turens program og planlægning:  
Det bliver en studietur i Aarhus Vest, da vi ikke har været der så meget tidligere. Gellerklub v. KFUM og 
KFUK vil gerne have besøg, Olivenspejderne vil gerne have besøg, Aarhus Valgmenighed vil gerne have 
besøg, men er i Solbjerg den dag. RBU læringscafe i Bispehaven overvejer. Sind Ungdom Aarhus vil 
gerne have besøg. Medlemmerne af Magistraten er på deres egen studietur d. 14., så de kan ikke del-
tage. Der er endnu ikke politikere tilmeldt. Skal vi overveje at invitere suppleanter med også? Traditio-
nelt bliver mange af dem suppleret ind i løbet af perioden i kortere eller længere tid.  
Emil fortalte, at Europæisk Ungdom gerne vil have besøg på et tidspunkt. Sara foreslår, at de fortæller 
om foreningen i bussen. 
Styrelsen besluttede, at suppleanter også inviteres med i den udstrækning vi kan finde kontaktoplysnin-
ger.  
Fra styrelsen deltager: Nina, Emil, Ida, Sarah og Sara. Afbud fra Rune og Stine.  
 
2.4. Drøftelse: Nye ideer til samarbejdet Aarhus i Forening 2023  

Indstilling: 
Styrelsen drøfter nye ideer til samarbejdet Aarhus i Forening til næste år, som Emil og Sara kan tage 
med til samarbejdsgruppen. 
Referat: 
Følgende input og ideer blev nævnt på mødet: 
- Fejring af frivillighed + netværke 
- Konference med oplægsholder 
- Flere medlemmer og frivillige – fælles kampagne 
- Uddannelsestilbud med bevis  
Emil og Sara tager ideerne med til mødet d. 2. juni. Hvis man kommer på andre ideer inden 2. juni, så 
giv gerne lyd til Sara.  
 
2.5. Drøftelse og beslutning: #4 Hjælpe foreningsledelserne godt i gang efter sommerens store lejre 

og events 

Indstilling: 
Sara giver en status på arbejdet med ideerne fra seminaret. Styrelsen drøfter og godkender kampagne, 
der skal sætte fokus på at komme i gang med planlægningen af den næste sæson inden sommerferien.  
Referat: 
Sara fortalte om ideerne.  
Der kom følgende gode ideer til tjeklisten: kurser i Aarhus i forening i efteråret, studiemesse, kontakt 
ÅUF. 
Styrelsen godkendte indstillingen.  
  
 
2.6. Drøftelse og beslutning: #8 Undersøge, hvordan ÅUF bedst kan hjælpe foreningerne med at 

skabe en tryg kultur 

Indstilling: 
I arbejdsprogrammet står der: ”vi har brug for mere viden fra medlemsforeningerne om, hvordan vi 
bedst kan vejlede, hjælpe og inspirere. ÅUF vil derfor undersøge, hvilke ønsker og behov der er i med-
lemsforeningerne, så vi kan lave en meningsfuld indsats”. Sara har talt med Simone, som kommer i 
praktik hos ÅUF i efteråret om at lave interviews med medlemsforeningerne. Styrelsen drøfter ønsker 
til interviewspørgsmål. Hvad vil vi gerne have at vide fra medlemsforeningerne? Styrelsen drøfter, om 
vi skal gøre andet, som kan gøre os klogere på behovet? 
 
 



Referat: 
Sara fortalte om interviewundersøgelse, som Simone laver i efteråret.  
Nina foreslår, at vi også laver et spørgeskema eller kort formular som alle foreninger har mulighed for 
at svar på.  
Forslag til spørgsmål til interviews:  
- Har I en samværspolitik? Hvordan har I lavet den og hvordan bruger i den?  
- Har I oplevet en konflikt i foreningen? 
- Har I brug for:  

o et kursus hjemme i foreningen?  
o grafisk materiale som I kan hænge op i lokalet? 
o at en fra ÅUF kommer ud til et bestyrelsesmøde? 
o noget andet? 

- Oplever du at der er en tryg kultur i foreningen, og hvordan kan du se det?  
- Hvordan tager I imod nye frivillige og medlemmer i foreningen? 

 
DUF tilbyder en samværsuddannelse over tre moduler i efteråret. Det deler vi på vores kanaler. Se 
mere her: https://duf.dk/arrangement/samvaersuddannelse-for-frivillige-kulturbaerere.  
 
2.7. Drøftelse og beslutning: #6 Frivilligakademi 2022 
Indstilling: 
På sidste styrelsesmøde blev der nedsat et udvalg (Mika, Emil og Sara), som havde til opgave at komme 
med et oplæg til rammerne for Frivilligakademiet til styrelsen på dette møde. Udvalget fremlægger sine 
forslag, og styrelsen drøfter og beslutter rammerne for Frivilligakademi 2022. 
Referat: 
Sara fortalte om arbejdsgruppens ideer.  
Styrelsen godkendte at frivilligakademiet bliver en lørdag. Sara sender en doodle til styrelsen med dato-
forslag. (Nina kan ikke d. 12.11. og Stine kan ikke d. 29.10.). 
Emil fortalte, at Folkekirkens Nødhjælps Ungdom i Aarhus havde lavet en sjov aktivitet til klimafestival. 
De kunne inviteres til at lave workshop på akademiet. 
Tænk i samarbejdspartnere: Andre foreninger, skoler, uddannelsesinstitutioner.  
På næste styrelsesmøde godkendes dato og evt. nedsættes arbejdsgruppe.  
 
2.8. Input til ”Meld et benspænd” kampagne hos Kulturministeriet 
Indstilling: 
Styrelsen giver input til Kulturministeriets ”Meld et benspænd”-kampagne, som skal mindske admini-
strative byrder i foreningslivet. Deadline er d. 15. juni. Se mere her: https://kum.dk/aktuelt/nyhe-
der/meld-benspaend-for-din-forening-til-kulturministeriet  
Referat: 
Styrelsen kom med følgende benspænd, som kan tages med i ”anmeldelse” fra ÅUF: 
- Samarbejde med banken 

- §18-midler  

- Folkeoplysningsloven fortolkes forskelligt i forskellige kommuner, så nogen fx ikke kan få tilskud til 

kurser.  

Sara melder benspænd ind fra ÅUF. 
 

3. Eventuelt 
På næste møde nedsættes en planlægningsgruppe til sommerfesten.  

 
Kommende datoer: 
Styrelsesmøde d. 7. juni kl. 17.00-20.00 
Styrelsesmøde d. 29. august kl. 17.00-20.00 
Sommerfest: 24. juni 
 
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen. 
 

https://duf.dk/arrangement/samvaersuddannelse-for-frivillige-kulturbaerere
https://kum.dk/aktuelt/nyheder/meld-benspaend-for-din-forening-til-kulturministeriet
https://kum.dk/aktuelt/nyheder/meld-benspaend-for-din-forening-til-kulturministeriet

